



REIMA KELLOKOSKI

JARNO ANTTILA

JANI LEHTOSAARI

Photo: Johanna Myllyoja



“3”



(WIHU 9418 / SPV 084-96802)

WITCHHUNT RECORDS
PO Box 658 - 8029 Zürich - Switzerland



BELIAL - BIOGRAPHY

Belial was formed in April 1991. After a few gigs they recorded their first demotape called "The Gods of the Pits" with the original line-up: Jarno Koskinen (vocals), Jarno Anttila (guitar), Jukka Valppu (lead guitar), Reima Kellokoski (drums) and Jani Lehtosaari (bass).

Few gigs more, and the 2nd studio session; Mini-CD "Wisdom of Darkness" recorded in two days in the famous Tico-Tico Studios, June 1992.

November 1992 guitarist Jukka Valppu was kicked out. (He formed a new band called Mythos afterwards).

After the cold winter 1992-93, rest guys in Oulu, wrote ten new songs for their first full length album "Never Again", in three weeks!! Both CD's came out from Austrian most hated rip-off label Lethal Records, and those are pretty hard to find out of Europe.

Last gig in April 1994 and vocalist Jarno Koskinen was kicked out. (Now he has formed a new band called Eternalies, with some members of Disgrace in Turku).

In the hot summer/autumn 1994 those three fine young men from north, wrote more than 15 songs for their 3rd album. New recording-contract has been signed with Witchhunt Records in October 1994, and Belial started to work in the studio immediately.

The new album is simply called "3" contains 13 very different songs; very hard heavyrock with some HC influences, some melodic, depressive, sad vocals and aggressive growl parts... You can also find one cover song of a very popular, finnish rock artist, Kauko Röyhkä.

The Belials : Jarno Anttila - Guitars, vocals
Reima Kellokoski - Drums, vocals
Jani Lehtosaari - Bass, vocals

Discography :

1991 "The gods of the pits"	Demo (500 pressed,sold out)
1992 "Wisdom of darkness"	Mini CD (Lethal Rec, LRC 002)
1993 "Never again"	CD (Lethal Red, LRC 666)
1993 "The gods of the pit II"	CD EP (Moribund Rec,DEAD 05)
1993 "The gods..pit II"	7" EP (Moribund Rec,DEAD 05 1000 pressed,sold out)
1994 "Aftertaste"	7" EP (BMTHOMP Rec, SHIT-1 500 pressed,sold out)
1994 "Aftertaste 1 1/2"	7" EP (E-Rec,50 pr.sold out)
1994 "3"	CD (Witchhunt Records)

BELIAL - BIOGRAPHIE

Belial wurde im April 1991 gegründet. Nach ein paar Live Auftritten nahmen sie ihr erstes Demo "The Gods of the Pits" mit dem Original Line-up auf:

Jarno Koskinen (Vocals), Jarno Anttila (Guitar), Jukka Valppu (lead guitar), Reima Kellokoski (drums) und Jani Lehtosaari (bass).

Nach ein paar weiteren Auftritten, wurde die zweite Studiosession eingeläutet. Die "Wisdom of darkness" Mini-CD wurde in 2 Tagen in den bekannten Tico-Tico Studios aufgenommen, das war im Juni 1992.

Im November 1992 wurde der Gitarrist Jukka Valppu rausgeworfen. (Nach 2-3 Wochen hatte er bereits eine neue Band mit dem Namen Mythos gegründet).

Nach einem kalten Winter 1993-93, schrieben die verbleibenden Bandmitglieder 10 neue Songs für ihr erstes Album mit dem Namen "Never again", und das in drei Wochen!! Beide CD's wurden vom meistgehassten österreichischen Label Lethal Records veröffentlicht.

Beim letzten Gig in April 1994 wurde der Sänger Jarno Koskinen rausgeschmissen. (Er hat bereits eine neue Band mit dem Namen Eternalies gegründet, wo unter anderem Mitglieder von der Band Disgrace von Turku mitspielen).

In dem heißen Sommer/Herbst 1994 haben die drei feinen jungen Männer aus dem Norden mehr als 15 neue Songs für ihr drittes Album geschrieben. Ein neuer Vertrag mit dem Schweizer Label Witchhunt Records, wurde im Oktober 1994 unterschrieben, und Belial haben unverzüglich mit den Studioarbeiten begonnen.

Das neue Album schlicht "3" genannt, enthält 13 sehr verschiedene Songs; sehr harter Heavyrock vermischt mit HC Einflüssen, zudem sehr schöne Melodien gepaart mit depressiven Parts und zersetzt mit traurigen Gesängen aber auch aggressiven Growl Parts.

Auch zu finden ist eine Coverversion von einem sehr populären finnischem Rocksänger mit dem Namen Kauko Röyhkä.

For more band information, write with 2\$/2 IRC's to:

BELIAL
c/o LEHTOSAARI
MÄKELININKATU 17 B 29
90100 OULU
FINLAND